
Przewodnicząca RM: 
Sesją nadzwyczajną w trybie zdalnym. Zwołana na podstawie art. 20 ustęp 3 ustawy o samorządzie 
gminnym, to jest na wniosek Burmistrza. Witam przybyłych na dzisiejszą sesję Państwa Radnych. 
Witam Kolegium Burmistrzowskie, Panią Składnik a także wszystkich Państwa obecnych przed 
monitorami komputerów, oglądających nas dzięki transmisji następnej na stronie internetowej 
Urzędu Miejskiego www.lomianki.pl. Na podstawie art. 20 ustęp 1 ustawy o samorządzie gminnym, 
obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą rejestru obrazu i dźwięku. Bardzo jeszcze raz 
Państwa proszę o włączenie kamer, żeby mieszkańcy przed monitorami komputerów Państwa 
widzieli, nie tylko słyszeli. Potwierdzimy Szanowni Państwo obecność na dzisiejszej sesji zdalnej 
osobiście, albowiem urządzenie techniczne to jest tylko urządzenie, może coś się dziać, może ktoś 
nie jest podłączony, może kogoś nie widzimy. Zrobimy to w ten sposób, że ja odczytam imię i 
nazwisko Radnego a Radny powtórzy swoje imię i nazwisko i powie jestem. Dobrze? To bardzo 
proszę. Radny Cezary Astrau?  
 
Kolejny Mówca 
- Witam. Radny Cezary Astrau, jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Piotr Bartoszewski?  
 
Kolejny Mówca 
- Jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Piotr Bartoszewski jestem. Bardzo proszę w ten sposób dobrze?  
 
Kolejny Mówca 
- Piotr Bartoszewski jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Grzegorz Bryk?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Grzegorz Bryk Radny, jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Magdalena Cłapińska?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Magdalena Cłapińska obecna.  
 
Kolejny Mówca 
- Pan Radny Tomasz Dąbrowski?  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Tomasz Henryk Dąbrowski jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Marcin Etienne?  



 
Kolejny Mówca 
- Marcin Etienne jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Agnieszka Gawron- Smater?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Agnieszka Gawron- Smater jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Rad ny Grzegorz Lenard?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Grzegorz Lenart jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Michał Naftyński? Radny Michał Naftyński?  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Michał Naftyński jestem na sesji.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radna Mariola Niecikowska?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Mariola Niecikowska jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Maria Pszczółkowska jestem. Radny Adam Salwowski? Radny Adam Salwowski?  
 
Kolejny Mówca 
- On ma jakieś kłopoty z połączeniem.  
 
Kolejny Mówca 
- To proszę, żeby się odezwał. Radny Adam Salwowski?  
 
Kolejny Mówca 
- Ja do niego zadzwonię.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę wykreślić na razie z eSesji Radnego Adama Salwowskiego. Jak się odezwie to włączymy. 
Radny Jerzy Serzysko?  
 
Kolejny Mówca 
- Witam ponownie jestem oczywiście widać mnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Janusz Skonieczny? Radny Janusz Skonieczny? Radny Janusz Skonieczny? Proszę skreślić 
Radnego Janusza Skoniecznego. Radny Krzysztof Wawer?  



 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Radny Krzysztof Wawer jestem obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radna Joanna Zabłocka- Łudzeń? Radna Joanna Zabłocka- Łudzeń?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień doby. Ja jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Maria Zalewska?  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Maria Zalewska.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Potwierdzam.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radna Agnieszka Zdunek? Radna Agnieszka Zdunek? Radnej Agnieszki Zdunek nie ma. 
Wrócimy do Rannego Adama Salwowskiego, czy jest obecny? I Radny Mateusz Krogulec?  
 
Kolejny Mówca 
- Mateusz Krogulec obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze dziękuję. Czy Radny Adam Salwowski jest obecny? Czy Radny Skonieczny Janusz jest? Radna 
Agnieszka Zdunek? Proszę Państwa zamykamy listę obecności. Uprzejmie informuję, że do systemu 
zalogowało się i swoją obecność potwierdziło również ustnie 19 Radnych, zatem jest kworum jest 
władne do podejmowania prawomocnych uchwał. Informuję, że zawiadomienie o sesji 
nadzwyczajnej wraz z porządkiem obrad, został przesłany Państwu Radnym pocztą elektroniczną w 
terminie zgodnym z regulaminem pracy Rady Miejskiej w Łomiankach, stanowiącym załącznik nr 7 do 
statutu Gminy Łomianki. Materiał na sesję macie Państwo również na tabletach eSesja. Informacja o 
sesji została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej. Odczytam porządek obrad. Dwa, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Łomianki 
na lata 2023-2030. Rozpatrzenie projektu uchwały, w sprawie zmiany budżetowej gminy Łomianki na 
rok 2023. Zamknięcie obrad sesji. Czy są jakieś wnioski lub uwagi? Nie widzę. Zatem. Przepraszam. 
Maciej Wroniewski. Radny Maciej Wroniewski? Jest na głośnomówiący na głośnomówiący. Proszę 
mówić jest Pan Radny.  
 
Kolejny Mówca 
- [niesłyszalne] połączyć się z zoom, żeby słyszeć i widzieć co dzieje się na Sesji zdalnej. Jedynie mam 
dostęp do eSesji. Link, który otrzymałem w mailu nie działa.  
 
Kolejny Mówca 
- Wobec tego będziemy proszę zanotować obecność Radnego i będziemy głosować poprzez z 
użyciem...  



 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca ja mam pytanie. Bo jak to jest, no cześć może być na telefonie, część musi być 
na kamerkach no albo przyjmujemy taki model, że musimy być tu na kamerkach przy komputerze, 
każdy siedzi i Pani teraz wywołuje Radnego Skoniecznego, Radnego Salwowskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Zgadzam się Panie Radny. Faktycznie ma Pan rację.  
 
Kolejny Mówca 
- Z telefonu w samochodzie. No albo jesteś na Sesji albo nie.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny dziękuję za tą uwagę, ja oczywiście się zgadzam z Panem. Jeżeli Pan Marcin 
Wroniewski przybędzie tutaj na Sesję lub w jakiś sposób się połączy będziemy, uznamy tą obecność 
za ważną. Przepraszam muszę kontynuować. Dziękuję Radnemu Piotrowi Bartoszewskiemu to była 
bardzo słuszna uwaga. Musimy traktować wszystkich jednakowo. Przechodzimy do punktu drugiego 
porządku obrad. I bardzo proszę Panią Hannę Dąbrowską o przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry Państwu. Szanowni Państwo projektu uchwały, w sprawie zmian w wieloletniej 
uchwale budżetowej Gminy Łomianki wygląda następująco. W uchwale tej dokonuje się zmian 
dochodów, gdzie zmniejsza się dochody ogółem, zwiększa się wydatki ogółem w WPF-ie zwiększają 
się przechody i zwiększa się deficyt. Poza tym do przedsięwzięć dodano dwa nowe przedsięwzięcia 
oraz dokonano zmian na 11 przedsięwzięciach. Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich 
przedsięwzięć, nie spowodowały zmiany horyzontu czasowego WPF-u, czyli wszystkie są do 2026 
roku. Jeżeli Państwo życzycie sobie bliżej omówić to słucham.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę odpowiedzieć na pytanie Pani Skarbnik. Czy chcecie Państwo, żeby szczegółowo opowiadała 
Pani Skarbnik projekt uchwały? Nie słyszę. Zatem przechodzimy do dalszej części. Proszę Państwa 
opinia Komisji Budżetowej była na ostatniej Sesji, więc nie będziemy jej powtarzać. Była ona 
negatywna. Otwieram listy mówców. Kto z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę. Wobec braku 
chętnych do zabrania głosu zarządzam głosowanie. Kto z Państwa Rannych jest za przyjęciem 
projektu uchwały, w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na rok 2023- 
2030? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Radny Tomasz Henryk Dąbrowski 
proszę do protokołu podać.  
 
Kolejny Mówca 
- Jestem za.  
 
Kolejny Mówca 
- Jestem za, proszę Tomasz Henryk Dąbrowski. Bardzo proszę Panią muszę się Panią Marię Zdunek 
czy ja Marię Zalewską? Jest już Maria Zalewska. I bardzo proszę Radna Zabłocka- Łudzeń. Jest. 
Stwierdzam, że w wyniku głosowania 15 głosów za, 2 przeciw, 2 wstrzymujące się. Rada podjęła 
uchwałę, w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na rok 2023- 2030. 
Zamykam trzeci porządku obrad sesji. Przychodzimy do punktu czwartego porządku obrad. 
Rozpatrzenie projektu uchwały, w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 
2023. I proszę Panią Skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 



- Ja mogę Pani Przewodnicząca słowo do naszej poprzedniej rozmowy? Widzę, że Wroniewski Maciej 
Radny oddał głos. To on jest na sesji?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, bo się połączył, bo się zalogował. Jest zalogowany.  
 
Kolejny Mówca 
- Można z samochodu też być na sesji.  
 
Kolejny Mówca 
- Można.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry Pani Przewodnicząca. Właśnie udało mi się w końcu zalogować.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze.  
 
Kolejny Mówca 
- Więc tylko nie mogę odpalić eSesji niestety jednocześnie, tylko z telefonu mi się udało połączyć, 
więc  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę, czy jest Pani Radna Agnieszka Zdunek na panelu? Proszę to sprawdzić. Jest obecna na sesji. 
Dobrze. Na ten moment jest wszystko w porządku.  
 
Kolejny Mówca 
- [niezrozumiałe] obecny i nie mogłem oddać głosu.  
 
Kolejny Mówca 
- No ale pytałam się, czy Radny Janusz Skonieczny jest. Pytałam 3 razy. Jeżeli jest na panelu.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale mnie jak mnie Pani pytała, to mnie nie było. Ja przyszedłem i wcisnąłem kworum.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze jest już włączone. Jest już wszystko w porządku.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Pani Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały zmian w budżecie.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, zmiany w budżecie polegają na tym, że zarówno zmiany są po stronie 
dochodów jak ci po stronie wydatków. Dochody zmniejszają się o kwotę per saldo 652234, 39 gr z 
czego dochody bieżące per saldem zmniejszają się o kwotę 652234, 39 gr, natomiast wydatki 
zwiększają się ogółem o kwotę per saldo 11617959, 30 gr. Z czego wydatki bieżące zwiększają się o 
kwotę per saldo 8937225, 30 gr. Zmienia się również deficyt, który zwiększa się i deficyt ten zwiększa 
się o kwotę 12270193, 69 gr. Deficyt po zmianach będzie wynosił 26462924, 47 gr. Zmieniają się 



również przychody, które zwiększają się przechody te zwiększają się o kwotę 12270193, 69 gr. 
Przychody po zmianach będą wynosiły 29462924, 47 gr. Dochody po zmianach ogółem będą 
wynosiły 176658 929, 47 gr. Natomiast wydatki ogółem będą wynosiły po zmianach 203121853, 94 
gr. Są to wszystkie zmiany. Jeżeli Państwo życzycie sobie coś bliżej to jestem.  
 
Kolejny Mówca 
- To będą pytania w razie czego. Opinia Komisji Budżetowej tak jak wcześniej była na ostatniej sesji 
prezentowana, była to opinia negatywna. Otwieram listę mówców. Kto z Państwa Radnych chce 
zabrać głos? Nie widzę. Wobec braku chętnych do zabrania głosu zarządzam głosowanie. Kto z 
Państwa jest za przyjęciem projektu uchwały, w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 
Łomianki na rok 2023? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu?  
 
Kolejny Mówca 
- Poprosiłem o głos, od jakiegoś czasu tam wisi chyba.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie wisi. P anie Radny nie wisi. Nie wisi. O teraz tak.  
 
Kolejny Mówca 
- A to już od minuty czy półtora minuty pewnie wisi.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeżeli widzimy, że są kłopoty techniczne u Państwa Radnych no to jesteśmy tutaj otwarci.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca Pani prowadzi zbyt szybko sesję jak na takie zdalne rzeczy. Ludzie nie zdążą 
odklikać, nie robią rzeczy. To jest moim zdaniem, to jest za szybko i głosowania są robione za szybko. 
To jest moja opinia.  
 
Kolejny Mówca 
- No ale bardzo dziękuję. Ja tą opinię na pewno wezmę pod uwagę, więc proszę o tym mówić. Jeżeli 
ja patrzę na panel i nie widzę zgłoszonych chętnych do zabrania głosu no to zarządzam głosowanie. 
Może w takim razie jeszcze nie otworzyliśmy panelu głosowania. No właśnie, ale głosowaniu już 
otworzyliśmy. Może w tym jednym małym wyjątkowym wyjątkowej sytuacji ktoś by chciał zabrać 
głos? Nie otworzyliśmy jeszcze wyników głosowania, jeszcze parę osób nie zagłosowało. Generalnie 
proszę pamiętać o tym, że Szanowni Państwo Radni, że jak Przewodnicząca zarządza głosowanie to 
już nie ma trybu następnego do dyskusji. Tu w tym konkretnym momencie Pan Radny Michał Naftyń 
ski zwrócił uwagę, że dzieje się za szybko. Ja proszę o takie uwagi i przyjmuje je do wiadomości. Czy 
Radny Jerzy Serzysko proszę się wypowiedzieć.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem odczytać wniosek. Chciałem zgłosić do zmian w projekcie budżetu. Nie wiem za ile on 
będzie skuteczny, ale ponieważ jest przygotowany to dobrze żebyśmy go wysłuchali. On jest wysłany 
do wszystkich, również do Biura Rady Miejskiej. Co prawda dopiero dzisiaj z rana, jako że był 
przygotowany o godz. 5:00.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny proszę powiedzieć co z takim wnioskiem należy zrobić, jeżeli on dzisiaj rano został 
wysłany? Kto ma szansę się z nim zapoznać? Kto ma szansę go zrozumieć? Kto ma szansę 
przemyśleć? A jeżeli miałby być wdrożony to kto zrobi te zmiany w...  



 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca cały szereg wniosków jest zgłaszanych na sesjach a nawet w trakcie sesji i są 
procedowane. Także ja tutaj nie będę wskazywał kto, na pewno nie ja.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak na marginesie powiem Panu Radnemu, że napisałam do Pana Radnego sms-a z uprzejmą 
prośbą, że jeżeli są zmiany w budżecie to jest prośba, żeby je przekazać wcześniej, żebym mogła je 
wprowadzić Pani Skarbnik. No nie wiem, dlaczego tak się nie dzieje. Dlaczego taka praktyka jest 
stosowana? Po to, żeby zakłócić sesję po to, żeby przetrwać sesję? No i nie mam pojęcia, ale to już 
tak jakby Państwa. Proszę odczytać ten wniosek.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie jest celem zakłócenie sesji, czy przerwania sesji. Po prostu jest krótki okres czasowy. Zwołanie 
w trybie nadzwyczajnym sesji i to sposób zdalny, która dotyczy budżetu no jest dla mnie trochę nie 
do końca właściwym podejściem do powagi sytuacji.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny to, że Sesja została zwołana w trybie zdaniem, to jest naprawdę ukłon go Państwa. 
Naprawdę wyjątkowo ukłon do Państwa. Wiecie Państwo, że jestem przeciwna sesjom w trybie 
online, ale z uwagi na to, że jest to taka jakby kontynuacja nowa sesja. Uznałam, że wyjdę Państwu 
naprzeciw tej wyjątkowej sytuacji i poprowadzimy sesję zdalną. No widzę, że Państwo jesteście z 
tego niezadowoleni. Będziemy robić w trybie normalnym w przyszłości. Czy chciałby Pan zgłosić ten , 
chciałby Pan odczytać na wniosek?  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję za ukłon Pani Przewodnicząca cenię dobrą wolę. Przechodzę do meritum i jednocześnie, że 
Pani dopuściła do odczytania wniosku już po jak elektronika trochę się opóźniła. Tak Rada Miejska...  
 
Kolejny Mówca 
- Ja jeszcze do Państwa mam uwagę, jeżeli jest [niezrozumiałe], czy nawet w czasie dzisiejszej sesji 
proszę po prostu zgłosić. Ja poczekam, naprawdę poczekam mamy czas.  
 
Kolejny Mówca 
- Wniosek o zmianę projektu uchwały, w sprawie zmian w uchwale budżetu Gminy Łomianki na rok 
2023. Wnoszę o zmianę projektu uchwały, w sprawie zmian w uchwale budżetu Gminy Łomianki na 
rok 2023 w następującym zakresie. Niewprowadzanie zmian i pozostawienie następujących zadań 
inwestycyjnych w dotychczasowych kwotach. Dział 600 rozdział 616 § 60-50 zadanie 2016/ 04 
przebudowa ulicy Wspólnej pozostawić 200000 zł, zamiast proponowanego zmniejszenia o 198000 zł 
do kwoty 2000 zł. Zadanie 2021/ 34 rozbudowa ulicy Żywicznej, pozostawić 1000400 zł zamiast 
proponowanego przez urząd zmniejszenia o kwotę 500000 zł do kwoty 900000 zł. Zadanie 2022/ 01 
przebudowa ulicy Bołtucia pozostawić 600000 zł zamiast proponowanego zmniejszenia o 599000 zł 
do kwoty 1000 zł. Rozdział 801 dział 801- 01 § 60-50 zadanie 2020/28 budowa obiektu Oświatowo 
Opiekuńczego w Kiełpinie na działkach ewidencyjnych o numerach 134/ 1, 134/ 2, 135, 136/ 1, 136/2 
pozostawić 150000 zł zamiast proponowanego zmniejszenia o 149000 zł do kwoty 1000 zł. Zadanie 
2013/ 08 przebudowa sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej nr 1 w Łomiankach, pozostawić kwotę 
715000 zł zamiast proponowanego zmniejszenia o 500000 zł do kwoty 215000 zł. Zadanie 2023/28 
opracowanie wielobranżowej dokumentacji projektowo-kosztorysowej, w zakresie budowy nowego 
budynku Szkoły Podstawowej w Dziekanowie Polskim pozostawić 200000 zł zamiast proponowanego 
zmniejszenia o 200000 zł do 0 jeszcze 00 po przecinku. W sumie proponowana zmiana dotyczy kwoty 
2146000 zł w wydatkach majątkowych. Wnioskuję również dla wszystkich pracowników 



zatrudnionych na umowę o pracę, o zwiększenie kwoty przyznanych na wynagrodzenia na każdy etat 
i składki od nich naliczane, w związku z podwyżkami związanymi z inflacją łącznie zwiększyć o kwotę 
681240 zł w następujących działach. Dział 750 Administracja Publiczna rozdział 750 23 Urząd Gminy 
Miast na prawach powiatu 415556,40 zł zwiększyć opłatę. Rozdział 750- 85 Wspólna Obsługa 
Jednostek Samorządu Terytorialnego zwiększyć o kwotę 190747,20 zł. Gospodarka Komunalna i 
Ochrona Środowiska rozdział 995 pozostała działalność przeznaczenie na wydatki icds 74936 zł. We 
wniosku wysłanym jest tam przypadkowo przecinek postawiony, to nie powinien być przecinek tylko 
spacja. Chodzi o kwotę 74936 zł ona zostanie poprawiona i wysłana jeszcze raz jako oficjalny 
wniosek. W sumie proponowana zmiana dotyczy kwoty 6181240 zł. Jednocześnie wnioskuję się o 
zmniejszenie o kwotę 2827240 zł, ze środków przeznaczonych na wydatki w dziale 801 Oświata i 
Wychowanie z planowanej sumy 5913624,71 zł do kwoty 3086384,71 zł. Ta kwota się składa z 
2146000 zł i 681000 zł, które są przewidziane na podwyżki dla pracowników. Zmian dokonuje się w 
następujących działach. Rozdział 81- 01 szkoły podstawowej, zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 
667000 zł z tego, dotacja podmiotowa jednostek niepublicznych 634000 zł proponuje się 
zmniejszenie o kwotę 27240 zł. Rozdział 801-04 przedszkola, zwiększa się wydatki, to jest zapis z 
projektu budżetu, który został przesłany Radnym wcześniej, zwiększa się wydatki o kwotę 1137059 zł 
z przeznaczeniem na dotacje podmiotowe dla jednostek niepublicznych, to jest kwota 1117059 zł 
zmniejszenie o 1000000 zł w tym rozdziale. Rozdział 801-49 realizacja zadań wymagających 
stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych, szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego, zwiększa się 
wydatki o kwotę [niezrozumiałe] zmniejszenie tutaj proponuje o 1000000 zł. Rozdział 80-801- 50 
realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i 
młodzieży w szkołach podstawowych, zwiększa się wydatki o kwotę 872670, 71 zł z przeznaczeniem 
na dotacje podmiotowe dla jednostek niepublicznych. Proponuje zmniejszenie o 800000 zł. 
Jednocześnie wnioskuje się o wprowadzenie zgodnych z wnioskiem przeliczeń w odpowiednich 
tabelach i opisach uchwały budżetowej oraz w razie konieczności wprowadzenia w nich zmian i 
zapisów w WPF-ie. Uzasadnienie, należy kontynuować proces inwestycyjny w gminie i przeznaczyć 
możliwe maksymalne kwoty, na kontynuowanie zadań wpisanych do budżetu . Środki na wydatki 
bieżące są w budżecie zabezpieczone w znaczącym stopniu. Pracownikom należą się wynagrodzenia 
rekompensujące poziom inflacji. Przeznaczone w projekcie środki są niewystarczające. Jednocześnie 
chciałem zwróć uwagę, że praktycznie zostały niektóre zadanie zdjęte lub wycięte mocno 
ograniczone bez konsultacji, ani z wnioskodawcami, ani z zarządami osiedli. Ta forma pracy ja to 
mówiłem i na komisjach, budżetowej szczególnie, przed poprzednią sesją, wrzucono kolejny raz 
praktycznie ten sam budżet i nie uczyniono nic w tym, żeby rozmawiać z wnioskodawcami czy 
osiedlami w tej materii. Dziękuję bardzo. To ja mam tyle do przedstawienia.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Proszę Radna Agnieszka Zdunek. Radna Agnieszka Zdunek?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Nie wiem, czy słychać?  
 
Kolejny Mówca 
- Słychać, pr oszę mówić. Tak słychać.  
 
Kolejny Mówca 
- Chciałam się właśnie odnieść do tych problemów technicznych, bo Pani Przewodnicząca tak szybko 
zarządziła głosowanie, że ja na przykład nie zdążyłam się przełączyć z zooma, tak na panel do 
głosowania, więc bardzo proszę o zdjęcie tam tegoż głosowania z [niezrozumiałe] do działalności, tak 
żebyśmy mogli przegłosować wniosek do budżetu. I proszę wziąć pod uwagę, że te możliwości 
techniczne tutaj zawodzą. Ja na przykład na tablecie naszym służbowy nie mogłam się od 8:00 



zalogować przez 15 minut, więc dopiero telefon, więc takie też są uwarunkowania czasami trudne. 
Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Marcin Etienne.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo ja mam tylko pytanie, czy to tylko ja nie 
dostałem tego wniosku odczytanego przez Radnego Jerzego Serzysko, czy ktoś jeszcze nie otrzymał? 
I to jest pierwsze pytanie. I drugie pytanie. Czy tylko ja przeczytałem uzasadnienie, dlaczego 
zdejmowane są środki ze szkoły w Dziekanowie Polskim i dlaczego zdejmowana jest kwota z ulicy 
Żywicznej? Czy to tylko ja to przeczytałem, do mnie tylko dotarła ta informacja? To takie dwa 
pytania.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Ja tylko informuję, że Biuro Rady, również nie dostało wniosku, o którym mówi i 
przeczytał Radny Jerzy Serzysko. Bardzo proszę Pani Burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo jeszcze zgłosiła się do odpowiedzi Pani Skarbnik. Ja mam dwie prośby do 
Państwa. Dwie niewielkie prośby. W związku z tym, że rozmawialiśmy na temat budżetu na 
poprzedniej sesji, dokładnie tydzień temu, sesja zwołana została w poniedziałek w godzinach pracy 
urzędu, czyli o 17:00 z kawałkiem. Wydaje mi się, że informacja tutaj na Messengerze, czy na czacie 
od Pana Sołtysa Pawła Stasiaka, że wczoraj byliście Państwo do późna na Komisji Planowania 
Przestrzennego i faktycznie czasu by się przygotować było mało. Witamy nowego Radnego w naszym 
gronie. Niemniej jednak naprawdę od poniedziałku do czwartku rana jest na tyle dużo czasu 
szczególnie, że Państwo taki wniosek zapewne przygotowaliście już na poprzednią sesję, więc 
naprawdę chciałabym was Państwo poprosić o nierozbijanie procedowania nad budżetem. 
Szczególnie, że dowiedzieliście się w czwartek, dlaczego zależy nam na czasie. Mamy do 
wybudowania stadion, czyli przetarg jest w trakcie procedury, mamy do prze procedowania różne 
inwestycje. I tak dziękuję Panu Marcinowi Etiennowi za zwrócenie uwagi, że w uzasadnieniu 
wszystko jest. I jakby skoro ten wniosek nie dotarł do kilkorga Radnych, przynajmniej tutaj część z 
Państwa podniosła ręce na pytanie Pana Etienna, że nie dostaliście Państwo tego wniosku Jerzego 
Starzyski, to ja mam taką propozycję, że...  
 
Kolejny Mówca 
- Biuro Rady też nie otrzymało.  
 
Kolejny Mówca 
- Właśnie, więc Szanowni Państwo, jeżeli się nie zgadzacie z tymi propozycjami to najlepszą dla was 
wersją jest zagłosowanie przeciw albo wstrzymanie się i przygotowanie wniosku przy następnej 
propozycji zmian w budżecie. Co miesiąc to robimy. Poza tym z tego co zauważyłam Pani 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie, więc nie róbmy precedensu w takich sytuacjach, kiedy po 
prostu już część Radnych jest przygotowana, zwarta gotowa do pracy a część jakby ma kłopoty 
techniczne, których nie zgłosiła wcześniej. Więc moim zdaniem jest dosyć trudne do 
przeprowadzenia i jakby chciałam poprosić o rozwagę. Tydzień temu budżet był przygotowany, 
zmieniliśmy to co mówiliśmy, że zmienimy, jeśli chodzi o wyprostowanie naszego błędu. Prośba o 
onlinowe spotkanie i z Państwa strony została jakby uwzględnia, więc chciałabym, żebyśmy 
traktowali się nawzajem poważnie. I naprawdę nic nie stoi na przeszkodzie wnioskodawcom, żeby 
zagłosowali przeciwko budżetowi, jeśli się nie zgadzają, ewentualnie się wstrzymali co pozwoli nam 
na przeprowadzenie inwestycji i powrotu do inwestycji, które w tym roku możemy zrobić przy 



następnej zmianie budżetu. A w tym momencie po prostu każde jedno przesunięcie, czy głosowań, 
czy decyzji, czy zmiany właśnie w budżecie nie pozwoli nam na zawarcie umowy z wykonawcą, jeśli 
chodzi o dokończenie budowy stadionu. A tutaj mamy przecież dotację bardzo dużą z rządowych 
funduszy. Więc naprawdę zastanówmy się trzy razy. Szanowni Państwo zastanówcie się trzy razy 
zanim zagłosujecie przeciw albo, właśnie gdy będziecie głosowali nad wnioskiem Jerzego Serzyski, 
który został zgłoszony przypominam już po otwarciu panelu do głosowania. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Radny Michał Naftyński.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo Radni, Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, Szanowni mieszkańcy. Ja mam do 
Pani Burmistrz parę uwag. Po pierwsze witamy na pokładzie nowego Przewodniczącego Rady, który 
organizuje pracę Rady i mówi Radzie jak ma głosować i co należy zrobić, i w jakiej kolejności. 
Dziękujemy za te uwagi, one brzmią od samego początku naszej kadencji Pani Burmistrz się wtrąca w 
pracę Rady i próbuje ją organizować w różny sposób również naciskając prokuraturę. Jeśli chodzi o 
budżet to mam taką uwagę Pani Burmistrz, jakby Pani słuchała tego co Radni chcą i robiła budżet to 
co Radni zgłaszali a nie demolowała ten budżet, który Radni zgłosili przy głosowaniu byłoby łatwiej. A 
Pani Burmistrz z uporem wyższej sprawy kiwa głową, Radni głosują jeden budżet, chcą czegoś 
konkretnego Pani Burmistrz go przebudowuje, wprowadza zmiany, usuwa różne rzeczy robi go po 
swojemu i potem ma pretensje, że Radni mają jakieś wątpliwości. Proszę słuchać Radnych, to Radni 
decydują o tym jak ten budżet ostatecznie będzie wyglądał i jak będzie przegłosowany a nie Pani 
Burmistrz. I jeśli mamy jakiś wniosek przygotowany a Rada jest zwoływana w ciągu kilku dni i nie 
mamy tak dużo pracy, żeby zapoznać się z nim i go przegłosować, to mamy prawo taki wniosek 
zgłosić. Mamy prawo do przegłosować i wtedy trzeba nanieść te poprawki. I Pani Burmistrz, jeśli 
widzi Pani Burmistrz poprzedni budżet przegłosowany zawiera jakieś konkretne zdanie Radnych, to 
proszę o uwzględnienie tego w kolejnej rzeczy a nie powracanie do swojej pierwszej koncepcji, z 
którą Radni się nie zgadzali. To jest zabawa w kotka i myszkę i po prostu drwienie z mieszkańców, 
drwienie z Rady i z powagi całej sytuacji. To jest moja uwaga. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję Panie Radny ja tylko chciałam od siebie powiedzieć, że ja sobie dobrze radzę sama z 
prowadzeniem sesji, także nie jest mi potrzebna pomoc i nie odbieram tego w ten sposób, że Pani 
Burmistrz odbiera mi legitymację do prowadzenia sesji. To więc tak to nie wygląda. Szanowni 
Państwo tak jak usłyszeliśmy. Nie ma tutaj więcej mówców. Nie. Nie widzę na panelu mówców.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca przepraszam bardzo, ale ja nie mogę się zgłosić na panelu do głosowania.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Państwa to proszę mówić. Proszę mówić. R adna Agnieszka Gawron- Smater.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Rada jeszcze ja chciałam głos.  
 
Kolejny Mówca 
- Króciutko Pani Skarbnik. Dobrze? Odniosę się tutaj do wypowiedzi Pana Radnego Michała 
Naftyńskiego. Panie Radny Pan tutaj zwraca uwagę Pani Burmistrz pokazując jak to Rada 
fantastycznie działa, prężnie. Ja mam takie pytanie jako Radna. Ponieważ nie widzę tego wniosku, 
który Państwo przygotowaliście nie jestem w stanie zapoznać się z tym wnioskiem. Rozumiem, że 
jest jakaś grupa Radnych, która tutaj bardzo prężnie nocami pracuje nad zmianą budżetu i 



wprowadzeniem różnych zmian, ale mamy też Radnych, którzy nie są w tej grupie a także głosują. 
Więc może odwołuję się po raz kolejny Panie Radny, naprawdę to jest kolejna sytuacja do tego, 
żebyśmy się nawzajem szanowali. Mam takie poczucie, tak jak Pan zwraca uwagę Pani Burmistrz to 
ja Panu zwrócę uwagę na szacunek wobec grupy do tego, że pracujemy razem i jesteśmy razem Radą 
i jeżeli coś Państwo robicie jako Radni, to bardzo bym chciała, żebyśmy my tak druga grupa Radnych 
miała również czas na zapoznanie się z tymi wnioskami, zmianami a nie kazano nam głosować nad 
czymś czego nie widzimy. To jest kolejna sytuacja Panie Radne, kiedy robicie taką wrzutkę bez 
szacunku dla nas Radnych, więc jeżeli Pan kogoś poucza to bardzo proszę, żeby Pan także stosował te 
nauki wobec siebie. Bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja ad vocem od razu Pani Przewodnicz ąca, bo zostałem wywołany i chciałem się ustosunkować.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Panie Radny.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Radna nie oszukujmy się, nie mydlmy sobie oczu. Wystarczy prześledzić, ile razy Pani 
głosowała przeciwko uchwałom zgłaszanym przez Panią Burmistrz. Pani należy do grupy, która ślepo 
popiera Panią Burmistrz. Grupa Radnych, która wypracowała poprawki do budżetu i przegłosowała 
te poprawki do budżetu, przeprocedowała przez Radę, czyli ma poparcie większości. Pracuje ze sobą, 
rozmawia ze sobą i zgłasza wnioski. Tryb, który mam w tej chwili, czyli dosyć szybkiego zwoływania 
sesji nie w terminowo, tylko jest to sesja nadzwyczajna przypominam spowodował, że działamy tak 
jak działamy. Siedzimy wieczorami, rozmawiamy z samochodów na telefonach. Wniosek został 
przygotowany, wniosek został odczytany i zarówno pouczanie przez Panią Burmistrz, że nie powinien 
być już głosowany, Pani Przewodnicząca nie powinien być głosowany, bo Pani Przewodnicząca już 
zarządziła głosowanie i w związku z tym nie można go zrobić. To moim zdaniem z całym szacunkiem, 
ale to jest uwaga do tego jak powinna być prowadzona sesja i to jest pouczanie Pani 
Przewodniczącej. Moim zdaniem to Pani Przewodnicząca w tej chwili ma prawo powiedzieć jak to 
będzie wyglądało, czy zostanie odwołane to już uruchomione głosowanie i będzie przegłosowany ten 
wniosek zgłoszony, jak to będzie dalej wyglądało. To należy do tego co Pani Przewodnicząca zrobi. 
Uwagi na ten temat ze strony Pan Burmistrz i Pani Radnej Gawron- Smater są po prostu nie 
stosowne.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny Pana uwagi również są niestosowne, gdyż uważam, że Pani Przewodnicząca jest osobą 
dorosłą i wie co ma robić i bardzo dobrze sobie w tej sytuacji radzi i nie potrzebuje Pana uwag. 
Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- To po cholerę Pani Burmistrz się poucza co ma zrobić.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Radny Jerzy Serzysko.  
 
Kolejny Mówca 
- Jedną chwileczkę, bo ja jestem wyłączony. Tak w kwestii formalnej, Pani Burmistrz wyraziła się 
Jerzego Serzyski chciałem zwróć uwagę, że moje nazwisko Serzysko bez odmiany.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze. Pani Skarbnik bardzo proszę Panią Hannę Dąbrowską Skarbnika Gminy.  



 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo przed chwilą przegłosowaliście Państwo zmiany w WPF-ie, jeżeli Państwo 
przegłosujecie te zmiany, które zgłosił Pan Radny Serzysko we wniosku będziemy mieli znowu 
powtórkę, że WPF będzie niezgodne z uchwałą zmiany w budżecie. Totalnie niezgodne. Nie będzie to 
jedno przedsięwzięcie, będzie to wszystko. Będą to wydatki majątkowe, będą na przedsięwzięciach 
poszczególnych także jest duża niezgodność, będzie pomiędzy WPF-em a uchwałą budżetową. 
Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chce się zgłosić?  
 
Kolejny Mówca 
- Janusz Skonieczny.  
 
Kolejny Mówca 
- Janusz Skonieczny bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry Państwu. No właśnie nie ma możliwości zgłoszenia się do głosu teraz w eSesji, bo jest 
panel do głosowania i on przykrywa panel do zgłaszania się do wypowiedzi. Ja mam prośbę taką, 
żebyśmy anulowali to głosowanie, które w tej chwili trwa, ponieważ został zgłoszony wniosek 
merytoryczny do treści uchwały i proszę o poddanie tego wniosku pod głosowanie. Tak jak już Radni 
zauważyli zbyt szybko Pani przeszła Pani Przewodnicząca od pytania, czy ktoś jest zgłoszony do głosu, 
podziała Pani nie widzę i zarządziła Pani głosowanie i już się nie dało kliknąć. Czyli te osoby, które 
wcześniej nie zgłosiły się do głosowania nie miały takiej możliwości. Próbowaliśmy, zgłaszaliśmy na 
czacie, mówiliśmy, niektóre osoby nie zagłosowały w oczekiwaniu na akcję w związku z tym całe to 
głosowanie nie ma sensu. Ja, jeżeli ono będzie kontynuowane, ja w nim nie będę brał udziału, bo 
uważam, że nie wzięliśmy pod uwagę wniosku Radnych, którzy zgłosili się do głosowania czekali i 
Pani im nie udzieliła głosu w odpowiednim czasie. Zbyt szybko zarządzając głosowanie. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję Panie Radny. Panu również dziękuję za tą uwagę, ale stanowczo za późno. Wiecie Państwo 
dobrze, że słucham Państwa, jestem otwarta. Ja rozumiem, że narzędzie może być wadliwe niemniej 
jednak to, że Pan pisze na czacie, to ja jestem skupiona na pracy i na panelu, i wystarczy powiedzieć. 
Ja poproszę o głos. Tak robili inni Radni i potrafili zrobić, natomiast Pan, który się spóźnił to tego po 
prostu nie zrobił. Proszę Państwa wracając do tematu. Dziękuję Pani Radnej Agnieszce Gawron-
Smater za tę wypowiedź, którą ja sobie przygotowałam, więc już nie ma potrzeby, żebym jej 
kontynuowała. Tak uważam, że należy wnioski składać odpowiednio wcześniej. Dać wszystkim 
Radnym szansę, żeby się przygotowali a nie pracować prawie, że pod osłoną nocy jak to jest 
wiadomo, gdzie stosowane i rano zaskakiwać Radnych takimi informacjami. Przy czym przypominam 
jeszcze, zanotowałam to sobie, że Pan Radny Jerzy Serzysko powiedział, że jakieś tam mam uwagi, 
jakiś przecinek chcę zmienić i poprawiony wniosek złoży oficjalnie. Więc oczekujemy, że Pan ten 
wniosek złoży oficjalnie i przy okazji wszyscy Radni i będą mieli okazję się z nim zapoznać. Wszyscy 
Radni się będą mogli z tym zapoznać. Ja nie rozumiem co to znaczy przeczytanie tak długiej listy 
zmian i żądanie nas, żebyśmy podawali pod głosowanie. A kto rozumie oprócz grupy ludzi, którzy nad 
tym pracowała. Ja tego nie znam. Michał Naftyński wniosek formalny. Bardzo proszę Michał 
Naftyński wniosek formalny.  
 
Kolejny Mówca 
- Michał jesteś wyciszony. Ja też mam wniosek formalny, także poczekam.  



 
Kolejny Mówca 
- Już jestem odnotowany. Ja mam wniosek formalny, żebyśmy jeśli są wątpliwości przeszli a to jest 
poważna sprawa związana z budżetem. Dzisiejsza sesja i prędkość głosowania tego budżetu Pani 
Burmistrz pokazuje, że nie wiem ktoś nie chce nas usłyszeć? Więc wniosek formalny jest taki, 
żebyśmy wyświetlili ten wniosek, żebyśmy się z nimi zapoznali. Mamy czas na to, wszyscy przeczytali 
i żebyśmy wniosek formalny złożony przez Radnego Jerzego Serzysko, żebyśmy przegłosowali i 
dopiero wrócili do głosowania całego budżetu. Dziękuję. To jest wniosek formalny.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Radny Jerzy Serzysko. Radny Jerzy Serzysko, jeżeli nie może się zgłosić na panelu proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Już jestem jestem tak. Po pierwsze mail był wysłany o 8:34, teraz ponownie go wysłałem do 
wszystkich Radnych.  
 
Kolejny Mówca 
- A co to jest o 8:34. O 8:00 godzinie to Radni są przy...  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Radna zostało mi zarzucone, że nie poinformowałem nikogo.  
 
Kolejny Mówca 
- No nie poinformował Pan proszę Pana, bo nikt nie otworzył teraz maila, poniewa ż od godziny 8:00 
pracujemy na eSesji. No proszę być poważnym. Nie proszę Państwa. Nie, nie będę [niezrozumiałe].  
 
Kolejny Mówca 
- Ponownie wysłałem wniosek do wszystkich Radnych. Teraz przecinek już zmieniłem i mogę wysłać, i 
kolejną wersję z tym zmienionym przecinkiem w rozdziale 995.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie proszę Pana to jest bardzo niepoważna taka rozmowa z nami. Pracuje Pan przy komputerze inni 
w tej chwili siedzą przy tabletach. Jesteśmy od 8:00 godziny na sesji i nie śledzimy wniosku. Proszę 
Państwa.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja mam wniosek formalny Pani Przewodnicząca. O ogłoszenie 10 minutowej przerwy, celem 
umożliwienia Radnym zapoznanie się z wnioskiem, który został do Państwa przesłany.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Państwa my mamy włączony panel do głosowania. Nie mogę tego panelu już zmienić. Proszę 
przygotować wniosek i złożyć go do Biura Rady na biuro podawcze. Tak, żeby było wiadomo 
prezentatą przyjęcia, przyjęte i jeszcze mamy kolejną sesję następną, jeżeli Państwo będziecie chcieli 
to możecie sami zwołać w trybie nadzwyczajnym. Sześć osób się podpisze i sesję zwołujemy i 
będziemy przygotowani do sesji a nie na nerwowo, na szybko, pod presją. Jest już otwarty panel do 
głosowania. Proszę Państwa bez względu na to, czy będziecie z tego zadowoleni, czy nie. Jeszcze 
może dopuszczę do głosu Panią Agnieszkę Zdunek i kończymy głosowanie. Proszę złożyć wniosek na 
następną sesję, żebyśmy wszyscy mogli się do tego przygotować. Proszę jeszcze Agnieszka Zdunek i 
kończymy głosowanie. Radna Agnieszka Zdunek.  
 
Kolejny Mówca 



- Proszę Państwa nie wiem skąd jest ta nerwowa atmosfera. Ja znaczy nie jest to chyba pierwszy 
wniosek, który jest składany na eSesji o zmianę w budżecie. Jest on owszem obszerny. Ja niestety nie 
jestem, nie byłam obecna na samym początku sesji, więc może nie wiem, dlaczego ta sesja została 
zwołana tak w trybie pilnym i co jest takiego pilnego, że musimy ten budżet uchwalić w tej chwili. Ja 
rozumiem, że Państwo Radni są bardzo zdenerwowani tym, że nie dostali tego wniosku. Niestety 
prace nad nim trwały tak krótko i tak szybko jak było to możliwe, żeby w miarę możliwości nie 
popełnić błędu.  
 
Kolejny Mówca 
- A może Pani powiedzieć kto na tym wnioskiem pracował? Może Pani wymienić kto na tym 
wnioskiem pracował?  
 
Kolejny Mówca 
- Między innymi ja pracowałam nad tym wnioskiem. Zajęło mi kilka godzin sprawdzenie.  
 
Kolejny Mówca 
- A pozostałych 20 Radnych pracowało na tym wnioskiem?  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca chodzi mi tylko o to, że to nie jest nasza wina tych, którzy ten wniosek 
przygotowywali, że nie został on przesłany Radnym wcześnie, ponieważ po prostu prace nad nim 
trwały tak szybko jak to było możliwe, żeby nie popełnić błędu i żeby uważać, czy wszystko się 
zgadza. Wniosek został zgłoszony poprawnie na sesji i nie widzę powodu, żeby jakieś nerwowe tutaj 
ruchy wprowadzać. Wniosek może zostać przegłosowany, może zostać przyjęty lub odrzucony tak jak 
Radni zdecydują. Oczywiście Radni muszą mieć szansę na zapoznanie z tym wnioskiem. Na 
zapoznanie się z tym wnioskiem. Taka była intencja, że zgłosimy ten wniosek i poprosimy o przerwę. 
Nie wiem, czy 10 minut jest wystarczającym czasem. Myślę, że nie. Także sugerowałam, żeby tej 
przerwy troszeczkę przedłużyć, nie wiem do godziny. Pracujemy zdalnie, w każdej chwili można się 
połączyć, a jeśli nie jest to dopuszczalne czy możliwe do osiągnięcia możemy przerwać sesję do po 
świętach. Chyba, że są jakieś terminy o czym ja nie wiem, że ten budżet musi być koniecznie 
przegłosowany dzisiaj, bo coś się zawali w gminie. Jeśli tak jest to po prostu zróbmy tą przerwę 
możliwie krótką i procedujemy dalej nad budżetem.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Pani nie ma problemu, żebym ja zrobiła sesję, natomiast ja nie przerwę głosowania, które 
się zaczęło, bo nie ma takiego trybu. Nie ma takiego trybu i nie będę później narażone na to, że 
Radny nie wymienię z nazwiska może XY wyśle na mnie skargę do Wojewody, czy nie wiem ogłosi na 
Facebooku, że ja przerywam rozpoczęte głosowanie. Tak nie będzie pracować.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca zgłosiliśmy, że nie zdążyliśmy się zgłosić do głosowania.  
 
Kolejny Mówca 
- Trudno. Proszę Pani do głosu to nie było...  
 
Kolejny Mówca 
- To Pani błąd Pani Przewodnicząca, to nie jest trudno.  
 
Kolejny Mówca 
- Problem to mógł być [niezrozumiałe]  



 
Kolejny Mówca 
- To nie jest błąd Pani Przewodniczącej tylko to jest nie zachowanie tego, że o 8:00 zaczynamy i 
należy być przygotowanym technicznie do sesji Panie Radny. Jesteśmy dorosłymi ludźmi.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Radna.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny proszę nie przerywać. Proszę Państwa proszę się nie kłócić, bo wyłączę Państwa z 
głosu. Ja informuję Państwa, że z rozpoczętego głosowania nie przerwę. Już 2,4,8 osób oddało głos. 
Państwo możecie być przeciwni.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca mogę coś powiedzieć?  
 
Kolejny Mówca 
- Może Pan powiedzieć.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem powiedzieć oficjalnie Pani Przewodnicząca, że będę składał wniosek, będę składał 
skargę na przewodzenie tej sesji do organów wyższych. Uważam, że Pani Gawron-Smater jako 
moderator, który pracuje zdalnie wie o tym, że mamy opóźnienia i prowadzenie szybko sesji. Ktoś 
powinien zwrócić uwagę, że jeśli wprowadza się uchwałę, która jest ważną uchwałą budżetową i 
pyta się czy ktoś ma coś, ma jakiś wniosek to czeka się minutę na to, żeby ludzie mieli czas, żeby się 
przełączyć a nie robi się to szybko. Sesja jest na szczęście jest nagrywana i każdy kto specjalista 
będzie w stanie się ustosunkować. Druga rzecz mówiliśmy mówimy Pani Przewodniczącej 
wielokrotnie już, parę osób mówiło, że było to za szybko a Pani Przewodnicząca upiera się, że się nie 
da, bo ktoś złoży skargę. Więc ja mówię tak, ja złożę skargę na to jak jest procedowana jakby ta 
uchwała budżetowa i wtedy zobaczymy co się, jak się wypowiedzą wyższe organy.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Pana bardzo proszę składać skargę i ja nie mam nic przeciwko temu. Nie pierwszą Pan już 
złożył i nie ostatnią. I nie pierwszy i nieostatni raz prosi Pan Radnych o poparcie odwołania 
Przewodniczącej także ja już się naprawdę do tego przyzwyczaiłam. Nie będę robiła wbrew 
przepisom, działam zgodnie z prawem i w granicach prawa. Zarządzam teraz 5 minut przerwy po to, 
żeby się naradzić dopytać radcy prawnego, natomiast nie przerwę proszę Państwa głosowania. Pan 
mógł powiedzieć bardzo dużo na mojego przyspieszonego głosowania, prowadzenia sesji po, ale w 
trakcie Pan tego nie zrobił. Ja tłumaczę Panu, że cena jest dla mnie Pana każda uwaga i każą uwagę 
przyjmuje do wiadomość, ale nie po czasie tylko przed, żebym mogła do tej uwagi się 
podporządkować. A nie Pan podsumowuje na koniec. W jakiej sprawie?  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem zwrócić uwagę, że te osoby, które zagłosowały mogą oddać taki sam głos później, więc 
to nie jest problem, jeżeli przerwiemy to głosowanie. Uwzględnimy wniosek formalny. Te osoby, 
które uważają przepraszam wniosek merytoryczny te osoby, które uważają, że należy go odrzucić 
będą mogą odrzucić, nic to nie zmieni a umożliwi to osobom, które chcą go uwzględnić na zmianę 
zdania. W związku z tym nie widzę problemu w tym, żeby Pani to głosowanie przerwała. Ono jeszcze 
nie zostało zakończone. Mieliśmy takie rozmowy kiedyś z prawnikiem w sytuacji, kiedy ktoś nie oddał 
głosu, Pani jeszcze nie ogłosiła wyników, były problemy techniczne i w związku z tym można było w 
trakcie głosowania jeszcze zmienić można powiedzieć zdanie. Tak? Osoby zgłaszały problemy 



techniczne Pani uwzględniała, że nie ten guzik kliknęli, nawet na sesji stacjonarnej uwzględniała Pani 
zmianę głosowania, które wpływało na wynik także. Proszę, żeby Pani teraz jak Pani będzie się 
konsultował niech Pani zapyta radcy prawnego, czy są jakieś przeciwwskazania.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak proszę Pana zrobię. Właśnie dokładnie tak zrobię. Nie chcę i wręcz proszę Państwa, żebyście nie 
usiłowali mnie zaszufladkować, w nie wiem tak jak Pan to zrobił w stosunku do Pani Agnieszki 
Gawron- Smater. Jestem samodzielną Radną i samodzielnie myślę a dodatkowo prowadzę, jestem 
odpowiedzialna za prowadzenie Rady, prowadzenie sesji. Proszę Państwa 5 minut przerwy. Tak 
widzę 5 minut przerwy.  
 
Kolejny Mówca 
- Przed Radnym Skoniecznym.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze. Widzę Panie Radny. Ktoś kto chce się w panelu być widocznym to jest a ktoś kto nie chce 
mówi, że jest nie sprawny sprzęt.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale w nie można się zgłosić do głosu, nie ma jak.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny momencik. Nie będziemy mówić na trzy głosy. Proszę Państwa za 5 min, za chwilę 
ogłoszę 5 przerwy. Udzielam teraz głosu Radnemu Marcinowi Etienne i Radnemu Jerzemu Serzysko i 
ogłoszę 5 minut przerwy. Proszę nie wymuszać i nie zakłócać porządku prawnego sesji. Proszę Radny 
Marcin Etienne.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja chciałem tylko przypomnieć wnioskodawcą, zarówno wnioskodawcy tego wniosku jak i 
wnioskodawcom, jeśli chodzi o przerwę, że został przegłosowany i już została przegłosowana 
wieloletnia prognoza finansowa.  
 
Kolejny Mówca 
- Państwo o tym wiedzą.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja tylko przypominam, że...  
 
Kolejny Mówca 
- Państwa o tym wiedzą.  
 
Kolejny Mówca 
- Jesteśmy po tym głosowaniu.  
 
Kolejny Mówca 
- I to mnie proszę Pana i to mnie właśnie skłania do tego, że jednak przerwę tą rozpoczęte 
głosowanie, zastanowią się chwilę i Państwu przypominam, że wieloletnia prognoza już była 
zagłosowana, czyli głosując inaczej po prostu robicie Państwo nawet wbrew sobie, wbrew logice, 
wbrew przepisom. Ale to każdy odpowiada za siebie i każdy za swój głos odpowiada. Bardzo proszę 
Jerzy Serzysko i 5 minut przerwy.  



 
Kolejny Mówca 
- Tak Pani Skarbnik, bo właśnie po raz kolejny został, odżył temat WPF-u, który głosuje się przed 
budżetem. Od jakiegoś czasu systematycznie podnosimy ten temat , że to jest tak jakby odwrócenie 
porządku logicznego porządku. Jest nawet dyskusja, wypowiedzi różnych Radnych ostatnio były na 
forum na w wersji elektronicznej. W innych urzędach przykłady i ja przytaczałem i Marcinem Etienne, 
że w innych Urzędach Wojewódzkich, Powiatowych w innych wybiórczych miastach przedstawionych 
jest odwrotna sytuacja. Czyli najpierw się głosuje budżet, zmiany w budżecie rocznym a później się 
głosuje, ja nie będę merytorycznych uzasadnień przytaczał, bo wielokrotnie były powtarzane i nie 
będę się odnosił do opinii prawnej pana mecenasa. Tak jakby zawężona. Życie pokazało, krótko 
mówiąc reasumując, że powinno się jednak najpierw głosować budżet gminny a później dopiero 
WPF. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Proszę Państwa 5 minut przerwy po 5 minutach sprawdzam listę obecności, ponieważ 
zawodzi nasz system. Sprawdzam listę obecności i kontynuujemy. 5 minut.  
 
Kolejny Mówca 
- Niektórzy z Państwa mają niewyciszone mikrofony. Chciałem zwrócić uwagę, żeby Państwo 
wiedzieli.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo minęło 5 minut. Wznawiam po przerwie obrady sesji. Odczytam listę obecności. 
Proszę powtórzyć imieniem i nazwiskiem jestem obecny, czy jestem. Cezary Astrau?  
 
Kolejny Mówca 
- Cezary Astrau jestem obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Piotr Bartoszewski?  
 
Kolejny Mówca 
- Piotr Bartoszewski jestem obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Grzegorz Bryk.  
 
Kolejny Mówca 
- Jestem obecny Grzegorz Bryk.  
 
Kolejny Mówca 
- Magdalena Cłapińska?  
 
Kolejny Mówca 
- Magdalena Cłapińska obecna.  
 
Kolejny Mówca 
- Tomasz Dąbrowski?  
 
Kolejny Mówca 
- Tomasz Dąbrowski jestem obecny.  



 
Kolejny Mówca 
- Tomasz Henryk Dąbrowski? Tomasz Henryk Dąbrowski? Wrócę jeszcze wywołam nazwisko Pana 
Radnego. Radny Marcin Etienne?  
 
Kolejny Mówca 
- Marcin Etienne obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Agnieszka Gawron- Smater?  
 
Kolejny Mówca 
- Agnieszka Gawron- Smater obecna.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Mateusz Krogulec?  
 
Kolejny Mówca 
- Mateusz Krogulec obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Grzegorz Lenart?  
 
Kolejny Mówca 
- Grzegorz Lenart obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Michał Naftyński?  
 
Kolejny Mówca 
- Michał Naftyński obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Mariola Niecikowska? Radna Mariola Niecikowska?  
 
Kolejny Mówca 
- Halo?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak. Radna Mariola Niecikowska? Proszę?  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry jestem obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Mariola Niecikowska obecna.  
 
Kolejny Mówca 
- Maria Pszczółkowska obecna. Radny Adam Salwowski? Radny Jerzy Serzysko?  



 
Kolejny Mówca 
- Serzysko Jerzy Radny obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Janusz Skonieczny?  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Janusz Skonieczny obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Krzysztof Wawer?  
 
Kolejny Mówca 
- Radny Krzysztof Wawer obecny.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak tak Pani Maria Zalewska podaje mi do telefonu jak jest obecna. Radny Krzysztof. Pani Mario już 
odznaczyłam, że jest pani. Radna Agnieszka Zdunek?  
 
Kolejny Mówca 
- Agnieszka Zdunek obecna.  
 
Kolejny Mówca 
- Radna Agnieszka Zdunek?  
 
Kolejny Mówca 
- Agnieszka Zdun ek obecna.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę mówić głośniej bardzo źle tutaj słyszę. To wszyscy. Dopyta m Radny Henryk Tomasz 
Dąbrowski? Tak dziękuję bardzo dziękuję. Radny Tomasz Henryk Dąbrowski jest. Proszę Państwa 
wracamy do tematu. Anulujemy to głosowanie, które jest i przyjmiemy wniosek formalny Jerzego 
Serzysko. Informuję, przyjmiemy wniosek R adnego Jerzego Serzysko. Bardzo proszę Panią z Biura 
Rady, żeby odczytała treść wniosku. Anulujemy głosowanie.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca nie wyświetla mi się panel do gotowania.  
 
Kolejny Mówca 
- No jeszcze nie podałam wyników głosowania i nie odczytałam wyniku. Proszę Państwa 
przypominam, że ktoś kto nie będzie mógł zagłosować przez panel, proszę podać do protokołu. Jeżeli 
Państwo uważacie, że za szybko proszę przed czasem powiedzieć za szybko a nie po defacto. Już? 
Momencik przygotowujemy. Przypominam Państwu, że nie dostaliśmy wniosku Radni na skrzynki. Ja 
na przykład nie mogę sprawdzić, bo nie mam przy sobie komputera, prowadzę sesję i na tym się 
skupiłam. Już przygotowany? Proszę o odczytanie nad czy będziemy głosować. Proszę o odczytanie 
Biuro Rady.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca mogę jeszcze słowo?  



 
Kolejny Mówca 
- Zarządziłam głosowanie, ale proszę no, żeby...  
 
Kolejny Mówca 
- Jeszcze jest czytany wniosek, tak? Teraz będzie głosowanie. To ja mam propozycję Pani 
Przewodnicząca. Mamy urządzenia elektroniczne. Ktoś kto obsługuje w tej chwili zooma może 
wszystkim wyświetlić ten wniosek. Możemy go mieć przed oczyma i czytając, jak gdyby wniosek 
możemy mieć go przed oczyma i wtedy ludzie Pani Przewodnicząca też może go przeczytać. Ludzie 
mają różne analizatory wzrokowy, słuchowy będzie łatwiej. To moja sugestia.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję za informację. Proszę przeczytać treść wniosku.  
 
Kolejny Mówca 
- Głosowanie w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2023 przedstawiony 
ustnie przez Radnego Jerzego Skonieczny nie wpłynął Serzysko przepraszam, który nie wpłynął na 
skrzynkę mailową Biura Rady Miejskiej w Łomiankach.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Pani a tak jak Pan usłyszał sprawdziliśmy w spamie, sprawdziliśmy w koszu, sprawdziliśmy na 
stronie do Biura Rady nie wpłynął wniosek. W związku z tym nie mamy co wyświetlić. Proszę wynik. 
Głosujemy kto z Państwa jest za przyjęciem tak odczytanego wniosku? Kto jest za? Kto jest przeciw?  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca był czytany wniosek nie przegłosowany o 10 minut przerwy.  
 
Kolejny Mówca 
- Dla mnie to jest manipulacja z całym szacunkiem. To jest moje zdanie.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Pana no to to jest, to już za kawa naprawdę. Przewodnicząca ma prawo ma prawo ogłosić 
przerwę.  
 
Kolejny Mówca 
- O nic nie za kawa. Pani Przewodnicząca nie używa środków, które są możliwe. Wystarczy 
wyświetlić, można udostępnić mnie ekran, można zrobić wszystko, żeby tylko umożliwić. Żaden 
mobbing to jest krytyka tego co Pani robi.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję. Kto jest za? Kto jest przeciw? Informuję, że wniosek nie wpłynął do Biura Rady. 
Sprawdziliśmy to, zrobiliśmy screena. Przewodnicząca nie musi głosować przerwy, bo ma do tego 
legitymację. Na Państwa prośbę zrobiłam przerwę tyle ile Państwo chcieliście. Kto chciałby do 
protokołu? Bryk Grzegorz proszę o zagłosowanie. Grzegorz Bryk jest obecny? Dobrze. Tomasz Henryk 
Dąbrowski proszę o głosowanie. Tomasz Henryk Dąbrowski jest obecny? Jeżeli nie to proszę 
powiedzieć do protokołu. Przed chwilą sprawdzałam listę był. Tomasz Henryk Dąbrowski. Proszę 
skreślić z panelu głosowania. Radna Agnieszka Gawron- Smater. Radna Agnieszka Gawron- Smater. 
Jeżeli Pani nie może zagłosować.  
 
Kolejny Mówca 



- Przepraszam, ale ja nie rozumiem formuły tego wniosku. Bardzo przepraszam, ale proszę mi go 
wytłumaczyć.  
 
Kolejny Mówca 
- Dobrze wytłumaczę spokojnie. Był wniosek formalny o przegłosowanie wniosku zmiany w budżecie. 
Ponieważ zmian w budżecie Państwo Radni, może dostaliście lub nie dostaliście, a jeżeli dostaliście 
to pół godziny po rozpoczęciu sesji, Pan wnioskodawca powiedział, że jest na skrzynce mailowej 
Biura Rady. Pan Radny Marcin Naftyński poprosił o wyświetlenie na panelu. Oświadczyłam, że Biuro 
Rady nie otrzymało wniosku co jest napisane w wniosku, nie otrzymało wniosku. Sprawdziliśmy w 
spamie nie ma, sprawdziliśmy w koszu nie ma, sprawdziliśmy w innych możliwych skrzynkach nie ma 
w związku z tym nie możemy Państwu wyświetlić tego czego Biuro Rady nie ma. Dlatego też wniosek 
jest odczytany przez Jerzego Syrzysko, jest on znajduje się w protokole i proszę zagłosować. Czy jest 
jesteście Państwo za przyjęciem tego wniosku, który odczytał Jerzy Serzysko? Później powiedział, że 
zrobił poprawki. Czy jesteście za przyjęciem tego wniosku? Czy jesteście przeciwni? Czy się 
wstrzymaliście od głosu? Dwie osoby jeszcze nie zagłosowały. Nie zagłosowała Agnieszka Zdunek. 
Radna Agnieszka Zdunek. Adam Salwowski proszę skreślić, bo nie ma go dzisiaj na sesji w ogóle. Jest? 
Rady Adam Salwowski? Radny Adam salwowski nie usłyszałam dzisiaj w ogóle pana głosu. W takim 
razie.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca wywołała mnie Pani, że nie oddałam głosu więc do protokołu jestem za.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak. Jest w porządku. Proszę skreśić Radnego Salwowskiego Adama. Otworzyć głosowanie. Pan 
Tomasz Henryk Dąbrowski?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak tak tak wstrzymuję się.  
 
Kolejny Mówca 
- Wstrzymuje się. Dobrze. Proszę Państwa za przyjęciem wniosku są 4 osoby, 13 osób jest przeciwko 
przyjęciu wniosku i 3 wstrzymujących się. Wniosek nie został przyjęty. Państwo mam nadzieję, że są 
usatysfakcjonowani, że głosowanie zostało anulowane przed uruchomieniem, przed pokazaniem 
panela. Wniosek nie został przyjęty. Przechodzimy do głosowania projektu uchwały. Kto z Państwa 
jest za przyjęciem uchwały, w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na 
lata 2023-2030?  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Przewodnicząca budżetu nam wyświetla.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Radna WPF już było.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak tak oczywiście przepraszam. Bardzo Państwa przepraszam jeszcze raz. Kto z Państwa Radnych 
jest za przyjęciem uchwały, w sprawie zmiany w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2023? 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Radny Tomasz Henryk Dąbrowski proszę?  
 
Kolejny Mówca 
- Jestem za.  



 
Kolejny Mówca 
- Jest za. Proszę wpisać. Adama Salwowskiego nie ma proszę wykreślić. Aha. Janusz Skonieczny. Nie 
zrozumiałam. Strasznie zakłóca. Jeszcze raz proszę. Nie słyszę.  
 
Kolejny Mówca 
- [niesłyszalne]  
 
Kolejny Mówca 
- Czy jest Pan za? Czy jest Pan przeciw? Czy Pan się wstrzymał od głosu?  
 
Kolejny Mówca 
- Nie oddaje głosu.  
 
Kolejny Mówca 
- To nie jest moment na dyskusję. Proszę napisać do protokołu Radny Skonieczny Janusz nie odmówił 
oddania głosu, za głosowania tak będzie poprawnie. Otwieramy głosowanie. Stwierdzam, że w 
wyniku głosowania 15 głosów za, 2 przeciw, 2 wstrzymujące się, jednego brak głosu. Rada podjęła 
uchwały, w sprawie zmiany w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2023. Przypominam 
Państwu jak również do protokołu, że spełniłam wszystkie Państwa warunki. Prosiliście Państwo, 
żeby był wniosek głosowany o zmiany w budżecie, wniosek został poddany pod głosowanie, w 
protokole są informacje zawarte. Zamykam punkt trzeci porządku obrad. Przechodzimy do punktu 
czwartego. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LXXV Sesję Rady Gminy w Łomiankach. Na 
Święta życzę Państwu pogodnych spokojnych Świąt Wielkanocnych. Informuję, że kolejna sesja 
zaplanowana jest na dzień 27 kwietnia. Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję za uwagę.  


